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Sagsfremstilling 

11.   Anmodning om optagelse af sag: Offentlig tilgængelig præsentation af videndeling 
m.h.t. danskundervisningen i 2. kl. - Enhedslisten (B) 

Sagsnr.: 330-2015-73292               Dok.nr.: 330-2015-501350                                          Åbent 
Kompetence: Byrådet 
  
Beslutningstema 
Byrådsmedlemmerne, Jørn Melchior Nielsen og Thomas Clausen, Enhedslisten, har den 27. september 2015 via 
deres initiativret ønsket, at Byrådet tager stilling til, om der som et led i uddannelsespolitikken skal foretages en 
offentligt tilgængelig præsentation af den videndeling og erfaringsudveksling, som der er fokus på i kommunens 
skolevæsen med hensyn til danskundervisningen i 2. klasse. 
  
Baggrund 
Til byrådsmødet den 31. august 2015 stillede Jørn Melchior Nielsen og Thomas Clausen, Enhedslisten, forslag om, 
at der udarbejdes en beskrivelse af den faglige og pædagogiske praksis i dansk i 2. klasse på udvalgte af 
kommunens skoler. 
  
Indstillingen var,  
  
”at Slagelse Byråd pålægger administrationen at sørge for, at de relevante skoler foretager en beskrivelse af den 
faglige og pædagogiske praksis i dens forskellige former, som har dannet baggrund for testresultater over de 
nationale testmål i dansk i 2. klasse. Beskrivelsen forelægges for Uddannelsesudvalget og byrådet med henblik på 
inddragelse i kommunens uddannelsespolitiske strategi.” 
  
Byrådet besluttede at sende sagen til behandling i Uddannelsesudvalget, som behandlede sagen på sit møde den 
7. september 2015, hvor der blev truffet følgende beslutning: 
  
”Testerne er ikke offentlige og kan på den baggrund ikke indgå i en politisk behandling. 
  
Udvalget gør opmærksom på, at der allerede er et samarbejde mellem skolerne, hvor der med udgangspunkt i 
testresultaterne er fokus på videndeling og erfaringsudveksling. 
  
Udvalget er ikke indstillet på at forfølge sagen yderligere.” 
  
Uddannelsesudvalget har ikke forholdt til forslaget om en beskrivelse af den faglige og den pædagogiske praksis. 
Det er nu anden gang, at udvalget ikke forholder sig til forslagets indhold. Første gang var på mødet i 
Uddannelsesudvalget den 10. august, efter at sagen var oversendt fra Byrådsmødet den 26. maj 2015. 
  
Det er positivt, at der er fokus på videndeling og erfaringsudveksling. For at kunne styrke uddannelsespolitikken vil 
det være nyttigt, om denne videndeling og erfaringsudveksling er tilgængelig for offentligheden. 
  
Retligt grundlag 
Byrådsmedlemmernes ret til at indbringe en sag for Byrådet følger af § 11 i styrelsesloven. 
  
Handlemuligheder 
Ingen bemærkninger. 
  
Vurdering 



Ingen bemærkninger. 
  
Økonomiske og personalemæssige konsekvenser 
Ingen bemærkninger. 
  
Konsekvenser for andre udvalg 
Ingen bemærkninger. 
  
Indstilling 
Byrådsmedlemmerne Jørn Melchior Nielsen og Thomas Clausen indstiller, 
  
1.    at Slagelse Byråd pålægger administrationen at sørge for, at der foretages en offentligt tilgængelig 
præsentation af den videndeling og erfaringsudveksling, som der er fokus på i det kommunale skolevæsen med 
hensyn til danskundervisningen i 2. klasse. 
  
  

  
Beslutning i Byrådet den 5. oktober 2015: 
Fraværende:  Pernille Ivalo Frandsen (V) 
Byrådet besluttede under punktet "Godkendelse af dagsorden" at lade punktet udgå af dagsordenen med 
henvisning til, at sagen allerede er behandlet. 
  
Et mindretal bestående af (Ø) og Helle Blak (Uden for partierne) (i alt 3) stemte imod. 


